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Kundra Erika jegyző – hirdeti a tábla a Táborfalvai 
Polgármesteri Hivatal emeleti folyosóján. Hamarosan 
azonban új név kerül a jegyzői iroda ajtajára. Kundra 
Erikával több évtizedes jegyzői munka után, nyugdíjba 
vonulása alkalmából beszélgettem irodájában. Munka-
helyén már érzékelhető, hogy távozik posztjáról, több 
személyes tárgyát összekészítette.

- Kérlek, mesélj nekünk egy kicsit magadról, a pályafu-
tásodról, és arról, hogyan kerültél a jegyzői pozícióba 
Táborfalván!
- „Az élethez kell egy kis Szerencsi” mondják egy reklám-
ban. Én ezt a lehetőséget már születésemkor megkap-
tam, hiszen Borsod-Abaúj-Zemplén megyében, Szeren-
csen születtem és Mádon nőttem fel. E két településhez 
kötnek a gyökereim, gyönyörű gyermekéveim. A miskolci 
középiskola után egy évig dolgoztam lakóhelyem szom-
szédos településén, Tállyán, az akkori tanácsnál. Ott is-
merkedtem meg a szakigazgatás területeivel és nagyon 
tetszett ez a munka. A főiskola befejezését követően férj-
hez mentem és a frissen diplomázott katonatiszt férje-
met Táborfalvára helyezték 1984-ben. Itt kapott szolgá-
lati lakást, ide költöztünk az akkor Bugyonnij, ma Honvéd 
utcába. Először az örkényi művelődési házban, majd a 
közös tanács VB Szakigazgatási Szervénél kaptam mun-
kalehetőséget. 1985-ben és 1987-ben születtek meg 
gyermekeim. 1990 januárjában vált ki Táborfalva a közös 
tanácsi rendszerből, lett önálló település.  1990. június-
tól VB-titkárnak neveztek ki, majd szeptember 30-án az 
első önkormányzati választás során megalakult az első 
képviselő-testület. A jegyzői álláshelyre kiírt pályázati el-
járás során neveztek ki jegyzőnek. 28 éves voltam, kevés 
szakmai gyakorlattal rendelkeztem, s a tanulmányaim 
során elsajátított joganyagok nagy része a rendszerválto-
zás során hatálytalanná vált. Visszatekintve nagyon nagy 

bizalommal volt az akkori képviselő-testület felém, amit 
most még hálásabban tudok csak megköszönni.
- Milyen emlékekkel indul el a visszatekintés a hosszú 
évtizedekre, amelyeket a jegyzői hivatalban töltöttél? 
Van valamilyen különleges esemény vagy pillanat, 
amelyre különösen büszke vagy?
- A naiv pályakezdők elszántságával és a gyakorlati ta-
pasztalatokkal rendelkező munkatársaim segítségével 
kezdtem 1990-ben a munkámat. Itt szeretném őket név 
szerint felsorolni: Molnár Józsefné, Fehér Lászlóné, Le-
hóczki Jánosné, Oravecz Apollónia, Bán Tiborné, Gazsó 
Józsefné, Fajt Pálné, Pallaga Jánosné. A segítségüket, tü-
relmüket és bizalmukat ezúton is köszönöm nekik!
- Miben áll a jegyző munkájának legnagyobb kihívása, 
és mi az, amit a legjobban élveztél ebben?
- Igen egyszerűen összefoglalva a jegyzőnek az a feladata, 
hogy biztosítsa a település törvényes, jogszerű működteté-
sét azzal, hogy betartja és betartatja a jogszabályokat. Az 
önkormányzatiságot - főleg a rendszerváltozás első éveiben 
– a társadalomban gyakran úgy értelmezték, hogy a telepü-
léseknek joguk van olyan döntéseket hozni, ami az ott élők 
érdekét szolgálja.  Ez így igaz, de ezeket a döntéseket csak 
jogszabályi keretek között teheti meg a képviselő-testület. 
Szerencsés jegyzőnek tarthatom magam, mert a táborfal-
vai képviselő-testület mindig törvénytisztelő volt – az elő-
ző ciklusok képviselői és a jelenlegi is. Hogy mit élveztem 
legjobban a munkámban? Az emberekkel való beszélge-
tést. Nagyon megtisztelő, amikor valaki olyan bizalommal 
van irántunk, hogy saját vagy családja életének egy részét 
megosztja egy tulajdonképpen számára idegen emberrel.
- Van-e olyan elv vagy prioritás, amit kezdettől fogva 
fontosnak tartottál a jegyzői munkában és mindvégig 
kitartottál mellette?
- A táborfalvai lakosok ügyeinek szakszerű és emberséges 
ügyintézése. Minden munkatársammal azon voltunk és 
vagyunk, hogy az ügyfelek úgy távozzanak a hivatalból, 
hogy a megfelelő tájékoztatást megkapják ügyükben. Ezt 
a tájékoztatást úgy kell megadnunk, hogy az mindenki 
számára megérthető legyen. 
- A helyi önkormányzatiság Magyarországon és nálunk, 
Táborfalván is a rendszerváltás után a tanácsrendszert 
megszüntető 1990. évi LXV. törvény alapján jött létre. 
Hogyan emlékszel vissza erre az időszakra, és milyen sze-
repet játszottál a helyi önkormányzatiság kiépítésében?
- 1990-ig egy fő kirendeltség vezető és egy fő hivatalsegéd 
dolgozott a régi épületben, melyet a tanács vb. szakigaz-
gatási szervének hívtak. 1990 januárjától hat munkatár-
sammal kezdtük el az államigazgatási munkát (én sze-
mély szerint júniusban csatlakoztam, akkor tértem vissza 
a GYES-ről). Rengeteg segítséget kaptam tőlük és Laczkó 
János akkori polgármestertől, aki személy szerint ismer-
te az itt élő embereket és a gondjaikat, mindemellett egy 
tapasztalt vezető és igazgatási szakember volt már ekkor.
- Mi volt az egyik legfontosabb eredmény vagy fejle-
mény a helyi önkormányzatiság bevezetésében, amely-
nek személyesen részese lehettél?
- A lakosok szemével nézve elsősorban az infrastruktúra 
fejlesztése, kiépítése. Ezt jelenti a gázhálózat, vezetékes 
telefon és kábeltévé hálózat, szennyvízhálózat kiépíté-
se, a belterületi utak aszfaltozása. A háziorvosi rende-
lő, a posta, a gyógyszertár létrehozásának elősegítése, 

„Az élethez kell egy kis Szerencsi”
Interjú Kundra Erika jegyzővel

Megnyugtató érzés úgy nyugdíjba menni, hogy az utódom 
megbízható kollégám, aki maximálisan azt a szellemiséget 
képviseli a jegyzői munkában, amit én is, és akivel az elmúlt 
19 évben, jóban, rosszban együtt dolgoztunk a településért. 

KUNDRA ERIKA
jegyző



a sportcsarnok és a községháza, intézményeink bővítése 
és felújítása. 1990-től ugrásszerű és nagyon látványos volt 
a fejlődés. Táborfalva sok mindenben első volt akkoriban. 
Itt épült a kilencvenes évek legelején egy olyan színvona-
lú sportcsarnok, melyet nemcsak a helyi lakosok, hanem 
a kistérség településein élők is gyakran látogattak, igény-
be vettek. Meg kell említenem a községháza újjáépítését 
is, mely olyan színvonalon készült el, hogy az 1999-es 
átadáskor a környéken akkor semelyik település nem 
rendelkezett ilyennel. Akkoriban az ilyen jellegű fejlődés 
elősegítésének érdekében nagyon sok segítséget kap-
tunk a helyben működő honvédségi alakulatoktól, helyi 
lakosoktól, helyi közösségektől is.
- Egy község esetében a jegyző és a polgármester 
együttműködésén is múlik a település fejlődése. Jegy-
zői szolgálatod során három polgármesterrel dolgoztál 
együtt. Hogy tekintesz vissza rájuk?
- Tisztelettel és szeretettel. Néhai Laczkó János polgár-
mester úrral 12 évet, Tóth Bertalan polgármester úrral 
17 évet, Nagy Andrásné polgármester asszonnyal 4 évet 
dolgozhattam együtt. Itt is elmondhatom, hogy szeren-
csém volt jegyzőnek lenni polgármestereim mellett. Min-
dig tiszteletben tartották, hogy a jegyzői feladat ellátása 
a jegyző hatásköre, ebbe soha még meg sem próbáltak 
befolyásolni. Mindhárom polgármesternél éreztem, 
hogy emberként és szakmámban is megbecsülnek. Itt 
kell megemlítenem a mindenkori képviselő-testületeket 
is, amelyekben, ha voltak is nézeteltérések és ellensza-
vazatok, akkor azok mind a település érdekeit szolgálták. 
Szerencsésnek mondhatom magam és köszönettel tarto-
zom, hogy a munkám során olyan képviselő-testületekkel 
dolgozhattam, akik tiszteletben tartottak és jegyzőként a 
szakmai munkára tudtam teljes mértékben összpontosí-
tani. Napjainkban és a múltban is sok helyről hallottunk 
olyan információkat, ahol a képviselő-testületekben egyet 
nem értés, személyeskedés miatt akadozott a munka és 
háttérbe szorultak a települési érdekek, őszintén mond-
hatom, hogy Táborfalván ez sosem volt jellemző.
- A pályád során valószínűleg sok változást tapasztaltál 
a közigazgatásban. Milyen változásokat éltél meg, és 
milyen hatással voltak a helyi közösségre? 
- A változások – mint sok más területen -, elsősorban és 
legnagyobb mértékben az informatika és kommuniká-
ció területén történtek. 1990-ben a régi polgármesteri 
hivatal épületében működött a posta is Boncsarovszky 
Borikával. Fél napig tartott a budapesti telefonszámokat 
elérni. (Ebből a szempontból milyen nyugodt életünk 
volt…) Ma a mobiltelefonok és az internet világában 
azonnal elérhetőek vagyunk. Ez teljesen jól látható a 
közmeghallgatásnál (falugyűlés) is. Két évtizeddel ezelőtt 
a közösségi színtérben tartottuk a közmeghallgatást szin-
te telt házzal, majd ez átkerült a polgármesteri hivatal-
ba – egyre kisebb és kisebb részvételi létszámmal. Nagy 
előnye az informatikai fejlődésnek, hogy a lakosság sok-
kal jobban tud tájékozódni a község ügyeiről azzal, hogy 
a testületi ülések jegyzőkönyvei, előterjesztései elérhe-
tőek a honlapon és egyéb önkormányzati tájékoztató 
is azonnal elérhető a közösségi oldalon. Ez a következő 
években tovább fog fejlődni, pl. akár a testületi ülések 
közvetítésével. Részemről sajnálattal tapasztalom, hogy 
az informatikai csatornák megléte az ügyfeleket is tá-
vol tartja a polgármesteri hivataltól. Már átszoknak az 

ügyfélkapus, elektronikus ügyintézésre, és egyre inkább 
csökken a személyesen megjelenő ügyfelek száma. Az el-
múlt években egyre több lett az önkormányzati hatáskö-
rök/feladatok változása, amihez mindig alkalmazkodunk.
- Azt hiszem, kimondhatom, hogy a közösség számára 
nagyon sokat jelentettél az évek során. Milyen érzés 
elbúcsúzni?
- Ha jelentettem bármit is, azt most nagyon szépen meg-
köszönöm. Eddigi életem több mint a felét itt töltöttem, 
hiszen 16 évig lakosa voltam, 33 évig pedig munkahelyem 
volt Táborfalva. Most nem csak a polgármesteri hivataltól, 
hanem a településtől is búcsúzom. Kívánom minden lako-
sának, hogy ezen a gyönyörű kis településen valósítsa meg 
terveit, vágyait, amihez nagyon jó egészséget kívánok!
Ezúton szeretnék elköszönni Nagy Andrásné polgár-
mestertől és jelenlegi munkatársaimtól: Bán Tiborné, 
Gomoláné Berki Aranka, Bredák Jenőné, Miklós Melitta, 
Halmi Hajnalka, Jávor-Pelsőczi Annamária, Mészáros- 
Bárkányi Márta Katalin, Nádró-Gábor Nikolett, Pető 
Gabriella, Cseh Ilona, Háfra László, Kerepeszki Pálné, 
Trapp Ferenc, Ribár Jánosné. Jó egészséget, szép élmé-
nyeket, szakmai sikereket kívánok nekik!
- Kedves Erika, szeretném megköszönni az értékes időt, 
amit az interjúval töltöttél! Nagyon érdekes beszélge-
tés volt, hálás vagyok, hogy megosztottad tapasztala-
taidat és történeteidet. Táborfalvaiként személyesen 
és a Táborfalvai MOZAIK Szerkesztőbizottsága nevé-
ben is köszönöm a hosszú éveket, hogy Táborfalváért 
dolgoztál! Legyenek a nyugdíjas éveid tele szeretettel, 
boldogsággal, egészséggel, családdal, barátokkal!

SEVECSEK PÉTER

Már egy ideje minden nap beszélünk arról, hogy mi lesz ak-
kor, ha Erika nem ül a jegyzői irodában? Ez a hét különö-
sen furcsa, mert az Ő szavaival élve a búcsúzkodással telik. 
Tényleg minden nap búcsúzik valakitől, valamitől, és nagyon 
furcsa így látni. Elvégzi az összes feladatát, mint mindig, 
odafigyeléssel és szakértelemmel, és közben búcsúzik.
Furcsa érzés ez nekem....

NAGY ANDRÁSNÉ
polgármester
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Az év vége közeledtével közössé-
gi programjaink is sűrűsödnek. 
Az őszi-téli időszakot a szüreti 
mulatság nyitja, majd Idősek 
napja, Tökjó nap, és az Adventi 
rendezvénysorozat. Közben pe-
dig még itt a búcsú, és kezdetét 
veszi a báli szezon. Mindezen 
programjaink iránt egyre na-
gyobb az érdeklődés, és ez így 
van jól, mert a szervezés és le-
bonyolítás nagy munka, ennek a 

jutalma pedig mindig az, ha a résztvevő közönség jól 
érzi magát. Itt szeretnék köszönetet mondani azoknak 
a kollégáknak, akik részt vesznek ebben a munkában! 
A Közösségi Színtér dolgozóinak, Bencének, Évának és 
Gabinak. A Polgármesteri Hivatal dolgozóinak, Melit-
tának, Manyinak, Ferinek és Ildikónak. A családtagok-
nak, akik kérés nélkül jönnek segíteni. Az Óvoda és 
az Iskola dolgozóinak, akik szintén kiveszik a részüket 
mind a készülődésből, mind pedig a lebonyolításból.

NAGY ANDRÁSNÉ
polgármester

Polgármesteri gondolatok

Tisztelettel tájékoztatom a lakosságot
Mindenki értesült már arról, hogy Kundra Erika 
Jegyző Asszony 2024. január 01-el nyugdíjba 
vonul. A Jegyzői álláshelyre 2023.09.08-án pá-
lyázatot írtunk ki, amelyre 2023.10.10-ig négy 
érvényes pályázat érkezett. Alapos mérlegelés 
és tájékozódás után, a négy pályázóból Háfra 
László jelenlegi műszaki főtanácsosunkat vá-
lasztottam a jegyzői poszt betöltésére. 
Háfra László 20 éve dolgozik Táborfalva Nagy-
község Polgármesteri Hivatalában. Laci elhiva-
tott a közigazgatás felé, rálátása van az összes 

olyan területre, amely önkormányzati feladatel-
látást igényel. Nagy munkabírással és szakér-
telemmel rendelkezik, mindig képes tudását 
megújítani, folyamatosan képezi magát. Mun-
kájában következetes és alapos.
2023.10. 24-én kineveztem Táborfalva Nagyköz-
ség Jegyzőjévé. A jegyzői posztot 2024. január 
1-jével tölti be. Munkájához jó egészséget, kitar-
tást, fegyelmet és sok sikert kívánok!

NAGY ANDRÁSNÉ
polgármester
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Ülésezett a Képviselő-testület

Október 13-án Pásztiné Ilonka nénit, 
október 17-én pedig Tengeriné Veron-
ka nénit. Mindkét Ünnepelt korát meg-
hazudtoló fiatalossággal várt minket. 
Miklós Melitta kolléganőmmel megál-
lapítottuk, hogy legalább 10 évet leta-
gadhatnak azokból az évekből, amit a 
papírok igazolnak.
Kívánunk nekik egészségben eltöltött, 
boldog éveket!
Táborfalva Nagyközség Önkormányza-
ta nevében:

NAGY ANDRÁSNÉ
polgármester

Két szépkorú Hölgyet köszönthettünk 90. születésnapja alkalmából

Táborfalva Nagyközség Önkormányzat Képvise-
lő-testülete október 30-án munkaterv szerinti ülést 
tartott, ahol jelen volt mind a hat képviselő és a pol-
gármester. Az üléseken 5 határozat (69-72) született 
és egy rendelet került elfogadásra. A testületi ülések 
nyilvános, polgárok által megtekinthető jegyzőköny-
vei alapján, az ülésen hozott határozatok kivonatait 
az alábbiakban közlöm:
A Képviselő-testület
•  Ellenszavazat nélkül elfogadta a polgármester 

beszámolóját a két ülés között tett fontosabb in-
tézkedéseiről.

•  Ellenszavazat nélkül elfogadta a Képviselő-testület 
Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló ön-
kormányzati rendelet módosítását.

•  Ellenszavazat nélkül elfogadta a MOZAIK újság 
felelős szerkesztőjének beszámolóját, valamint 
a Polgármesteri Hivatal 2022. évi működéséről 
szóló jegyzői beszámolót.

•  Ellenszavazat nélkül elfogadta a Táborfalva 
Településrendezési Eszközeinek módosításá-

val kapcsolatos előterjesztést, melyben Kőbá-
nya-Kispest-Lajosmizse-Kecskemét vasútvonal 
fejlesztés megvalósítása érdekében történt part-
neri véleményezési szakaszt lezárta.

•  Ellenszavazat nélkül elfogadta a 2. sz. háziorvosi 
körzet működéséről szóló beszámolót.

Egyebek napirendi pont keretében
•  a polgármester tájékoztatást adott a hétvégén le-

zajlott rendezvényekről, valamint a körforgó be-
építésének folyamatáról.

•  Halupka Miklós képviselő felhívta a Képviselő-tes-
tület figyelmét, hogy a 0118/1 és 0118/2 hrsz-ú 
földút kialakult nyomvonala nem egyezik meg a 
földmérői kimérés szerinti jogi helyével. Ez neki 
és a többi földtulajdonosnak az elkövetkező idők-
ben problémát jelenthet, mivel a földügyi ható-
ságok az ellenőrzés során őket szankcionálhatják. 
Amennyiben erre sor kerül, a testülethez fog for-
dulni az út nyomvonalát érintő probléma megol-
dása érdekében.

A Képviselő-testület a következő soros ülését novem-
ber 28-án tartja, melyre minden érdeklődőt szeretet-
tel vár.

KUNDRA ERIKA
jegyző 

Őt köszöntöttük 95. születésnapja alkalmából. Sanyi 
bácsi nagyon sokáig volt az óvoda karbantartója. 
Remekül értett a fa megmunkálásához, így sok ud-
vari játékot készített a gyerekeknek. Még mindig jó 
szívvel emlékezett vissza erre az időre.

Táborfalva Nagyközség Önkormányzata nevében, 
egészségben gazdag, boldog éveket kívánunk!

NAGY ANDRÁSNÉ
polgármester

Táborfalva legidősebb lakója Kovács Sanyi bácsi



2023. október 20-án a Jókai Mór Közösségi Színtér 
színpadán a Csurgay Franciska Általános Iskola tanulóinak 
színvonalas műsorát láthattuk a forradalom eseményeiről. 
Felkészítő pedagógusok: Faragó Henriett és Czigány Anita. 
Az előadás után Nagy Andrásné polgármester asszony és 
Serfőző László őrnagy úr, a helyőrség parancsnoka az 
emléktáblánál helyezte el a megemlékezés koszorúját. 
Az 1956-os forradalom és szabadságharc emlékművénél 
koszorúval fejezték ki tiszteletüket a Napraforgó Óvoda és 
Bölcsőde intézményvezetője, intézményvezető helyettese 
és a kisgyermekek, a Csurgay Franciska Általános Iskola 
intézményvezetője és nyolcadikos tanulói.  A táborfalvi 

egyesületek, civil szervezetek képviselői koszorúkkal 
emlékeztek a forradalom hőseire és áldozataira: Platthy 
József Bajtársi Egyesület, Honvédség és Társadalom 
Baráti Kör Táborfalvi Szervezete, Kéknefelejcs Nyugdíjas 
Klub, Nagycsaládosok Táborfalvi Egyesülete, Nosztalgia 
és Hagyományőrző Kulturális Egyesület, Örkény-Tábor 
Vadásztársaság, Táborfalvi Hagyományőrző Íjász 
Egyesület, Kereszténydemokrata Néppárt Táborfalvi 
Csoportja és Táborfalvi Közművelődési és Népzenei 
Egyesület.

BORSI MÁRIA
Fotó: Nitta Portré Fotóstudió

OKTÓBER 23.OKTÓBER 23.
AZ 1956-OS FORRADALOM ÉS SZABADSÁGHARC EMLÉKNAPJA
ÉS A MAGYAR KÖZTÁRSASÁG 1989. ÉVI KIKIÁLTÁSÁNAK NAPJA
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Október 21-én 15 órai kezdettel népzenei hangver-
senyre került sor a Jókai Mór Közösségi Színtérben a 
Csutorás Együttes megalakulásának 45. évforduló-
ja alkalmából, melyet a Táborfalvi Közművelődési és 
Népzenei Egyesület rendezett. A házigazda zenekar 
zenés megnyitója után Birinyi József köszöntötte a 
résztvevőket, majd egy kisfilm idézte fel az elmúlt év-
tizedek történéseit. A visszatekintést követően Nagy 
Andrásné polgármester asszony mondta el gondolata-
it az eseménnyel kapcsolatban. A családias légkörben 
zajló koncerten azok az együttesek szerepeltek, ame-
lyek hosszú időn keresztül szoros, baráti kapcsolatban 
működtek a táborfalvi népzenei műhellyel, illetve ve-
zetőik ennek tagjai voltak. A fellépő csoportok: Ba-
zsalicska Citerazenekar (Dabas-Sári), Bikahang Kórus 
(Budafok), Bugyi Népdalkör, Dunavarsányi Népdalkör 
és Citeraegyüttes, Inárcsi Férfi Népdalkör és Citera-
együttes, Mátyás Király Citerazenekar (Kecskemét), Ti-
szavirág Citerazenekar (Bugyi). A műsort a szokásoknak 
megfelelően közös éneklés zárta. A jóízűen elfogyasz-
tott vacsorához a Csutorás Együttes tagjai szolgáltattak 
zenei kíséretet, majd a születésnaposok elfújhatták a 
finomabbnál finomabb tortákon égő gyertyákat. Az 
eseményt jó hangulatú táncház zárta.
Köszönetet szeretnénk mondani mindazoknak, akik 
segítették ennek az ünnepi gálaműsornak a létre-
jöttét: Béni Virágkertészet, Berényi Klaudia, Berényi 
Zoltán, Lajtai Bence, Litóczki József Krisztián, Nagy 
Bence, Pencz Rebeka, Oláh Anna, Zvat Anna, Dibák Éva, 
Táborfalva Nagyközség Önkormányzata

SZABÓNÉ NAGY ANNAMÁRIA
Fotók: Litóczki Krisztián

Csutorás 45
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Cseperedő Bölcsőde
Az október hónap sok színes programmal gazdagí-
totta gyermekeink mindennapjait. Minden héten 
más-más témát dolgozunk fel a gyerekekkel. Ilyen-
kor a témához kapcsolódó mesét meséljük el nekik, 
mondókázunk, és különféle technikákkal alkotáso-
kat is készítünk. Ebben a hónapban megvalósult té-
maheteink:
• Házi állatok
• Erdei állatok
• Őszi gyümölcsök
• Tökös hét
A gyerekek az alkotó tevékenységeket várják a legjob-
ban. Minden alkotást kihelyezünk a csoportokhoz tar-
tozó faliújságra, jelükkel ellátva, amikor szüleik meg-
érkeznek a bölcsődébe, boldogan mutatják meg nekik 
szebbnél-szebb alkotásaikat.
Újra volt állatasszisztált foglalkozás, ahogy a tavalyi évben 
is. Meglátogatott minket a „gitáros néni” is, aki zenés 
foglalkozást tartott, és nagyon jó hangulatot teremtett.

Megtartottuk a „Hozd magaddal a macidat” napot is. 
Minden kisgyermek magával hozta a legkedvesebb 
maciját. Egész nap játszhattak vele, és még közös 
fényképek is készültek a kedvencekkel.
Decemberben is sok programmal, foglalkozással vár-
juk majd a gyerekeket, nap mint nap. A tavalyi évben 
tartottuk meg először az adventi vásárunkat. Idén is 
tervezzük, hogy a szülők segítségével megrendezés-
re kerüljön ez az esemény. Az adventi vásárt idén is a 
bölcsődében kívánjuk megrendezni, december 13-án, 
szerdán 14 órai kezdéssel. Minden érdeklődőt szere-
tettel, forró teával és finom süteményekkel várunk.
Októberi költeményem:
Október végén járunk, színesbe borult fák alatt sétá-
lunk.
Hűvös szelek a hajunkba kapnak, s faleveleket ide-oda 
szállítanak.
A napocska kikukucskál a fehér felhők mögül, s ezzel 
szívünkbe melegséget küld.
Lassan vége eme színes kis hónapnak, s gyermekeink 
újra sok szép díszes tököt faragnak.

PÁLL KRISZTINA
kisgyermeknevelő-bölcsődevezető
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„Önmagát becsüli meg minden nemzedék azáltal, 
hogy tudomásul veszi: a világ nem vele kezdődött.”
Minket, fiatalabbakat, arra int Sütő András idézete, 
hogy mindenkor tisztelettel forduljunk az idősebbek 
felé, mert tudásuk, tapasztalatuk, bölcsességük 
óriási támaszt nyújthat számunkra.
Minden év október elsején országszerte megünneplik 
az idősek világnapját.  Községünkben régi hagyomá-
nyokra tekint vissza, hogy évente egy alkalommal ösz-
szejövünk azért, hogy kifejezzük hálánkat, tiszteletün-
ket, megbecsülésünket és szeretetünket azok iránt, 
akik hosszú, munkában eltöltött évek után közöttünk 
élik megérdemelt nyugdíjas éveiket. Számunkra is 
nagy öröm újra látni az ismerős arcokat és beszélgetni 
a régen, ritkábban látott idősebb lakókkal. Óvodások, 
iskolások egyaránt kis műsorral készülnek erre a napra. 

Vendégeink minden évben nagyon várják a gyerekek 
műsorát, amit az óvó nénik és óvodásaink is évről évre 
nagy szeretettel és izgalommal állítanak össze. Az idő 
rövidsége miatt ez nagyon komoly felkészülést jelent 
mindenki számára. Ebben a nevelési évben Ficánka 
csoportosaink készültek és örvendeztették meg az ün-
nepelteket. De nemcsak a vendégek számára okozott 
örömet óvodásaink műsora, hanem az őket elkísérő 
szülőknek is. Igazán büszkék lehettek valamennyien 
gyermekükre! Az ismerős dalok, versek, a gyermekek 
tánca mindig nagy sikert arat és könnyeket csal a ven-
dégek arcára.  Ebben az évben is nagyon sokan ellá-
togattak erre a rendezvényre és egy igazán szép dél-
utánt tölthettünk együtt. 
Nagyon köszönöm a gyermekek műsorát, az óvó nénik 
munkáját és a szülők segítségét, hogy ezt a délutánt 
szebbé tehettük óvodásainkkal!

OMELKÁNÉ CSERNAI ANDREA
Intézményvezető

Köszönjük a fotókat a Ficánka csoportos szülőknek!

Idősek napja
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Beszélgetés Konczig Kitti testnevelő tanárral
- Köztudott, hogy a mozgásszegény életmód, amely 
jellemzi mindennapjainkat, milyen sok káros követ-
kezménnyel jár az egészségünket illetően. A fizikai és 
a szellemi teljesítmény szoros kölcsönhatása miatt 
különösen fontos, hogy gyermekeink minél többet 
mozogjanak. Kérlek, mondd el, mikor jött a felisme-
rés, hogy mozgásfejlesztéssel szeretnél foglalkozni?
- Igen, ahogy mondod, szükség van a mozgásra, de 
pont olyan fontos a lelki egészség is. Fontos lenne, 
hogy a gyermekek már gyermekkorban megtanulják a 
különböző stresszkezelési technikákat, a szülők pedig 
felismerjék a stresszoldás fontosságát, hiszen a gyer-
mekeket rengeteg inger éri a fejlett világ kommuniká-
ciós eszközei irányából.
Számomra mindig fontos volt, hogy tanuljak, és új 
dolgokat ismerjek meg, olyan tanfolyamokon vegyek 
részt, aminek tudásanyagát később hasznosíthatom. 
Mivel testnevelés szakon végeztem, fontos volt szá-
momra a mozgás, de a rehabilitáció, a tartásjavítás, a 
tartáshibák kialakulásának megelőzése és a mozgás-
fejlesztés az a terület, ami leginkább vonz. Ebből ki-
folyólag, már akkor mozgásfejlesztővé váltam, amikor 
még nem volt ennyi lehetőség. 2012-ben kezdtem el 
először mozgásfejlesztő órákat tartani itt, a táborfalvai 
iskolában, majd ezután az újhartyáni iskolába mentem 
tanítani, így ott folytattam a foglalkozásokat a Covid- 
időszak kezdetéig, 2019-ig.
Elvégeztem a PEK-Torna tanfolyamot, amely a Pek-
tor Gabriella gyógytestnevelő, sportrekereáció edző 
által kidolgozott mozgásfejlesztő program elsajátí-
tását jelenti, a beilleszkedési, magatartási, tanulási 
problémákkal, mozgáskoordinációs zavarokkal, va-
lamint tartásproblémákkal küzdő 3-10 éves gyerme-
kek fejlesztésével foglalkozik. Játékosan fejleszti a 
gyerekek mozgását, a mozgáskoordinációt, segíti a 
tartásproblémák megelőzését, fejleszti a figyelmet 
és a koncentrációt. Ezt követően a Magyar Relaxációs 
és Szimbólumterápiás Egyesületnél (Prof. Dr. Bagdy 
Emőke) Autogén tréninget és Diákrelaxot tanultam, 
amivel Relaxációs Gyakorlatvezető Pedagógus képe-
sítést szereztem. Pár hónappal ezelőtt pedig elvégez-
tem a KMT (Komplex Mozgásterápia) továbbképzést, 
ami gyermekeknek és felnőtteknek egyaránt ajánlott, 
de elsősorban a tanulási és magatartási problémák-
kal küzdő gyermekek megsegítésére, fejlesztésére jött 
létre. Gyerekeknek tanulási nehézségek és/vagy visel-
kedési/magatartási problémák esetén javasoljuk ezt a 
rendkívül hatékony, személyre szabható terápiát, ami 
otthoni gyakorlás formájában érvényesül a legjobban. 
Fókuszában az idegrendszer részleges éretlensége áll, 
amely jól korrigálható, az ember természetes mozgás-
fejlődésén alapuló fejlesztő mozgások gyakorlásával. 
Szemléletét tekintve gyermek- és megoldásközpontú, 

nem csak a gyermek egyedi fejlesztési igényeit veszi 
figyelembe, hanem törődik az alapvető érzelmi szük-
ségletekkel is.
- Kérlek, mutasd be, milyen mozgásfejlesztésre lesz 
lehetőség a táborfalvi általános iskolában?
- Az előzőek alapján a labdás mozgásfejlesztés, 
PEK-Torna, relaxáció és a KMT is megjelenik az általam 
kidolgozott, egyedi óráimon, ami Izgő-mozgó fejlesz-
tő néven kerül bevezetésre. Ezek csoportos fejlesztő 
órák, ahol a PEK -Tornára jellemző játékos elemekkel, 
rengeteg labdás játékkal tarkítom a foglalkozásokat 
amellett, hogy megjelennek a relax elemek és a KMT 
fejlesztő mozgássorai is. Az óráknak alkalmankénti díja 
van, illetve lehet bérletet is venni, ami természetesen 
kedvezményesebb. A foglalkozás tervezett időpontja: 
hétfőnként 16:00-17:00 és szerdánként 16:00-17:00
Ezenkívül lehetőség van Komplex Mozgásterápiás 
egyéni fejlesztésre, amit egy egyéni felmérés előz 
meg szülő jelenlétében, majd ezt követően össze-
állítok egy fejlesztő mozgássort, aminek begyako-
roltatását elkezdjük közösen, viszont az, hogy heti 
legalább 5 alkalommal megcsinálja a gyermek, már a 
szülő feladata lesz. Ez havonta egy konzultációval jár, 
ahol felmérem a gyermek haladását és új feladatsort 
állítok össze. Itt a felmérésnek és a konzultációnak 
van egy egyszeri díja.
A Chill Kuckó (Nyugi Kuckó) 
A relaxáció célja a gyermekek érettségének, stresz-
szel szembeni ellenálló képességének és megküzdé-
si készségeinek fejlesztése, ezáltal testi és mentális 
egészségük megőrzése. Fontos cél mindezek felett 
a gyerekek tanuláshoz való viszonyának és tanulási 
képességük javítása.
A relaxáció által:
csökkenthető a feszültség, a stressz,
nő az önfegyelem és önirányítási képesség, erőszak-
mentes megoldások lehetősége
növelhető a koncentráció, kreativitás, képzelőerő ha-
tékony alkalmazása
javul a figyelmi és tanulási teljesítmény,
nő a befogadó képesség, intellektuális érdeklődés,
személyessé válik a tananyaghoz való viszony, növel-
hető a tanulási motiváció
rendeződik a saját testhez való viszony, a mozgás- és 
egészségtudatosság erősödik
aktivitás és önirányítás által nő a felelősség, önállóság
A foglalkozás tervezett időpontja: hétfőnként 15:15-
16:00
- A mindennapos testnevelés nem tudja ezt nyújtani?
- A mindennapos testnevelésben megjelennek dara-
bok, én például sokat alkalmazom főleg alsósoknál 
a Ramocsa Gábor által kidolgozott gondolkodtató 
testnevelés elemeit, de tartok relaxációs órákat is, hi-
szen a tanmenetnek ez is része, illetve megjelennek 
a tartásjavítás főbb elemei is, amik kötelezőek. Ez a 
fajta mozgásfejlesztés nálam része az óráknak is, de 
a követelmények nem engedik a túlzott alkalmazását. 

Mozgásfejlesztés a Csurgay 
Franciska Általános Iskolában
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A testnevelés órák - főleg a felső tagozatban -, teljesen 
más irányt képviselnek, más fontos fejlesztési felada-
tokat látnak el. Remélem, a jövőben megoldható lesz 
a mindennapos testnevelés részeként is nagyobb óra-
számban alkalmazni.
- Kik vehetnek részt a foglalkozásokon?
- Az Izgő-mozgó fejlesztő tornát inkább alsósoknak és 
ovisoknak ajánlanám, a KMT egyéni tornát és a Chill 
Kuckót felsősöknek is. Későbbi terveim között szere-
pel a felnőttek Chill teázója, ahová majd szeretettel 
várok stresszoldásra vágyó felnőtteket is.
- Mikor és hol lesznek az alkalmak, milyen feltételek-
kel lehet részt venni rajtuk?

- A Csurgay Franciska Általános Iskola tornaszobájá-
ban lesznek a foglalkozások, melyek különböző rész-
vételi díjjal vehetők igénybe, ezeket telefonon vagy 
személyesen el tudom mondani. Mindenképpen elő-
ször szülői beszélgetésre van szükség.
- A jelentkezés módja, határideje?
- A foglalkozások 2023. november 13-tól indulnak, a 
jelentkezés folyamatos.
- Köszönöm szépen a tájékoztatást! Sok sikert, jó 
egészséget kívánok!
- Köszönöm és köszönöm a lehetőséget!

BORSI MÁRIA

Hamarosan kezdődik az apróvadvadászati szezon az örkényi és táborfalvai külterületeken
Az Örkény-Tábor Vadásztársaság 2023-2024. évi vadászati szezon Örkény és Táborfalva külterületét is érintő 
apróvadvadászatai az alábbi beosztás szerint történnek:

2023.11.12. vasárnap
2023.11.26. vasárnap
2023.12.02. szombat
2023.12.10. vasárnap
2023.12.16. szombat
2023.12.23. szombat
2023.12.30. szombat

2024.01.07. vasárnap

2024.01.13. szombat

2024.01.21. vasárnap

2024.01.27. szombat

2024.02.04. vasárnap

2024.02.10 szombat
A feltüntetett napokon tehát vadászati tevékenységre lehet számítani a településünk körüli erdőkben, mezőkön, 
ezért arra kérjük a lakosságot, hogy ezeken a napokon, ha tehetik akkor egyáltalán ne, vagy ha mégis akkor a 
szokásosnál is körültekintőbben tartózkodjanak ott, vagy sétáltassanak kutyát.

MALATA ZSOLT
természetvédelmi felelős
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Az országos Állatvédelmi Témahéthez kapcsolódva, 
a Csurgay Franciska Általános Iskola diákjai kilátogat-
tak Jóri László tanyájára, ahol sok különleges madarat 
csodálhattak meg. László hobbyja a madarak gyűjtése, 
szívesen vezetett minket körbe az udvarán és mutat-
ta be a gyerekeknek különleges állatait, melyek főleg 
vízimadarakból állnak, de láthattunk pávát, pulykát, 
selyemtyúkokat, aranyfácánt is. László üdítővel kínálta 
a diákokat és kinyomtatott színezőkkel (persze, a nála 
megtalálható madarak rajzait nyomtatta ki), fényké-
pekkel, pávatollakkal ajándékozta meg őket. Az általa 
készített fotókból az osztályban kiállítást készítettünk, 
hogy egész évben emlékezzünk erre az izgalmas, őszi 
kirándulásra. Nagyon köszönjük Jóri Lászlónak, hogy 
beengedett minket az otthonába, és megismertetett 
minket ezekkel az egyedi madarakkal. Nem gondoltuk 
volna, hogy Táborfalván ilyen különleges állatokkal ta-
lálkozhatunk!

JARÁBIK TÜNDE
tanítónő

Köszönjük a fotókat Jarábik Tündének!

Állatvédelmi Témahét
a Csurgayban

ÁLLATOK VILÁGNAPJA CÍMŰ VETÉLKEDŐ AZ ALSÓ TAGOZATON A CSURGAY FRANCISKA ÁLTALÁNOS ISKOLÁBAN
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Iskolánk október 27-én tartotta a Pályaorientációs 
napot, melyen a gyerekek képet kaphattak arról, 
merre induljanak, melyik szakmához, foglalkozáshoz 
milyen előképzettségre van szükség, mi az, ami szá-
mukra megfelelő lehet, vagy amihez esetleg kedvük 
lenne majd a későbbiekben.
Legnagyobb szerep itt természetesen a 7-8. évfolya-
moknak jut, hiszen ők már küszöbén állnak a válasz-
tásnak. Éppen ezért, ők ezen a napon buszra szálltak és 
egy nagyszabású kiállításon vettek részt. Kecskemétre 
látogattak, ahol a Messzi István Sportcsarnokban be-
mutatkoztak Bács-Kiskun vármegye középiskolái és a 
velük kapcsolatban álló cégek. A gyerekek érdekes, 
játékos feladatokon keresztül ismerkedhettek meg a 
különböző szakmákkal, képzési területekkel. A kiállítá-
son részt vettek a pedagógiai szakszolgálat és egyéb fi-
atalokat segítő intézmények, szervezetek munkatársai 
is, akik a szakképzés rendszerével és a tanácsadással 
kapcsolatban adtak felvilágosítást. A rengeteg szem-
léltető eszköz, információs anyag, reklámajándék se-
gíti az iskolaválasztás nem könnyű feladatában a di-
ákokat, szülőket, tanárokat egyaránt. Nagyon értékes 
és hasznos információkkal gazdagodtak, sokaknak se-
gítséget adott az elinduláshoz.

Az 5-6. évfolyamosok az iskolában maradtak és reggel 
8 órától Galambos Gergő előadását hallgathatták meg, 
aki bepillantást adott a gyermekeket az informatika 
világába. Megtudták, milyen munkalehetőségek van-
nak, ezekhez milyen végzettség szükséges és előadást 
hallhattak arról is, hogyan épül fel/ működik az a cég, 
ahol ő dolgozik. Az előadás végén ismétlő kérdések 
megválaszolásával értékes ajándéktárgyakat kaphattak 
a gyermekek, aminek nagyon örültek.  Ezt követően a 
2. órában rendőrségi előadásra ültek be tanulóink, ahol 
szó volt arról, mit is csinál egy rendőr, hogyan telnek 
a napjaik. 10 óra magasságában elindultak a Levendu-
la Virág és Ajándék üzletbe, ahol a tulajdonos, Ordasi 
Gábor előadás keretében ismertette szakmáját és be-
mutatta, mivel foglalkoznak. Megnézhették, hogyan 
kell megkötni egy virágcsokrot, hol és hogyan tárolják 
a virágokat, mi történik egy virágos átlagos napján. Ezt 
követően az iskolában pályaorientációs filmeket néz-
tek, ehhez kapcsolódó kérdőíveket töltöttek ki.
A 4. osztályosok a Magyar Honvédség Lőkísérleti Osztály 
Tábofalvai Telephelyén jártak. Fegyvereket és különböző 
harcászati eszközöket nézhettek és próbálhattak ki.
A gyerekek mindenhol nagyon jól érezték magukat, 
ezúton is köszönjük a segítséget és a lehetőséget min-
denkinek, aki bármilyen formában hozzájárult a nap 
sikerességéhez!
Köszönjük az előadást, ajándékokat és vendéglátást 
Ordasi Gábornak, a Levendula Virág és Ajándék üzlet 
tulajdonosának és dolgozóinak!
Köszönjük a lehetőséget és a szívélyes vendéglátást 
Lajosbányai István parancsnoknak, Szakács Ákos al-
ezredesnek, Vígh János törzsőrmesternek és Sponga 
Hajnalka szülőnek!
Köszönjük az előadást Dr. Horváth Anita rendőr szá-
zados, a Dabasi Rendőrkapitányság, Közlekedésrendé-
szeti Osztály, Helyszínelő- és Balesetvizsgáló Csoport 
vezetőjének!
Köszönjük az előadást, az ajándékokat Galambos Ger-
gőnek!

KONCZIG KITTI
pedagógus

A fotókat készítették: 
Túri Xénia, Habarics Zsuzsanna és Konczig Kitti

Pályaorientációs nap
az iskolában



14

TÁBORFALVAI MOZAIK ● 2023 november

2023. október 8-án 11 órakor kezdődött meg Tábor-
falván a búcsú szentmise. Magyarok Nagyasszonya 
tiszteletére felszentelt templomunk szépen megtelt 
hívekkel. A szentmisét Kurzakov Elek jezsuita atya mu-
tatta be, aki Pozsonyból érkezett Táborfalvára. Az ün-
nep fényét emelte, hogy a megjelentek Kájoni misén 
vehettek részt, melyet Ocskay Rita és barátainak zenei 
szolgálata kísért. A Piliscsabán élő zenész együttesé-
hez csatlakozott Kerékgyártó Gergely is, aki táborfalvai 
gyökerű, Junior Prima Primissima díjas népzenész. A 
szentmise után a megjelenteket a katolikus közösség 
szeretetvendégsége várta.
Szent István királyunk halála előtt Mária oltalmába 
ajánlotta koronáját és országát 1038. augusztus 15-én, 
Nagyboldogasszony ünnepén. Felajánlása óta Máriát 
a Magyarok Nagyasszonyaként is tiszteljük. Történel-
münk során hadilobogókon, pénzérméken ábrázolták 
alakját, melyet a Jelenések könyvében említett napba 
öltözött asszony képe ihletett: a Szűzanya fejére a ti-
zenkét csillagú korona helyett a magyar Szent Koro-
na került, a karján ülő kis Jézus kezébe az országalma, 

Mária másik kezébe pedig az ország jogara. 1896-ban, 
a magyar millennium alkalmából XIII. Leó pápa elis-
merte a több évszázados Mária-tisztelet nemzeti jel-
legét és engedélyezte Magyarok Nagyasszonya ünne-
pét, melynek dátuma október 8-a.
Táborfalva új katolikus templomát Magyarok Nagyasz-
szonya tiszteletére szentelte fel Dr. Beer Miklós püs-
pök 2007 májusában, ezért a templombúcsú ünnepe 
október 8-án van településünkön. Ebből az alkalomból 
a hagyományok szerint a távolba szakadt családtagok 
is hazaérkeznek, hogy együtt ünnepeljenek.

BORSI MÁRIA - SEVECSEK PÉTER
Fotók: Nagy Bence

Templombúcsú Táborfalván

Kedves Táborfalvi Lakosok,
kedves Hívek!

Hagyománnyá vált településünkön, hogy Táborfalva 
Nagyközség Önkormányzata szervezésében a Ka-
rácsonyt megelőző négy hétvégén fellobban az 
Adventi gyertyaláng, várva a Megváltó születését.

Az első gyertya: Ádámot és Évát szimbolizálja, 
akiknek Isten elsőként ígérte meg a megváltást; 
ezért ez a gyertya a hit jelképe.

Az első hit lángja a Római Katolikus Templomban 
fog fellobbanni 2023. december 2-án, szombat dél-
után 15 órakor, melyre szeretettel hívjuk és várjuk 
Táborfalva apraját és nagyját.

A gyertyagyújtás előtt a Csillag születik negyedik 
szériájának győztese, Mészáros János Elek Simándy 
József-díjjal és Szenes Iván művészeti díjjal 
kitüntetett magánénekes koncertje lesz hallható.

A koncert és gyertyagyújtás után a templomkertben 
a katolikus hívek szeretetvendégségre, finom süte-
ményre, szendvicsre, no, és nem utolsósorban, for-
ralt borra és teára várják a megjelenteket.

RÓMAI KATOLIKUS EGYHÁZKÖZSÉG
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NOVEMBER 1. MINDENSZENTEK NAPJA
III. Gergely pápa a 8. században indította útjára Min-
denszentek ünnepét melyet november első napján 
ünneplünk. A pápa kiállt azért, hogy a vértanúk mel-
lett a kereszténység elismerése után szentté ava-
tottakról is emlékezzenek meg, így Mindenszentek 
napja mindazon megdicsőült lelkek ünnepe, akik-
ről  nagy számuk miatt külön-külön nem emlékezik 
meg a kalendárium. A népi hit szerint Mindenszentek 
éjszakáján hazalátogatnak a halottak, sokfelé nekik is 
megterítettek, sót, kenyeret és vizet tettek az asztalra.
Mindenszentekhez Magyarországon gazdasági hagyo-
mányok is fűződnek. Néhol e napon szegődtették a 
cselédeket, pásztorokat.  Máshol ekkor volt a legény-
vásár, azaz ekkor kötöttek a gazdák egyezséget a szol-
gálni menő legényekkel. Mindenszentek napján tilos 
volt a munka, ez is a tisztelet egyfajta kifejezése volt. 
Nem volt szabad mosni, varrni, takarítani sem.

Forrás: https://www.magyarkincsek.hu/

NOVEMBER 2. HALOTTAK NAPJA
Az első ezredforduló óta emlékezik az egyház az összes 
elhunyt hívőjére, a családok pedig a szeretteikre. Azt 
a hetet, amelybe a halottak napja esik, halottak heté-
nek nevezik. A katolikusok november 2-án tartják, ez 
a Mindenszentek napját követő ünnepnap. Magyar-
országon a halottak napja fokozatosan vált a katolikus 
egyház ünnepnapjából – általános, felekezetektől füg-
getlen – az elhunytakról való megemlékezés napjává.
Ekkor  mindenhol rendbe hozzák a sírokat; virágokkal, 
koszorúkkal feldíszítik, és az este közeledtével  gyer-
tyákkal, mécsesekkel kivilágítják. Ahány halottja van a 
családnak, annyi gyertyát gyújtanak. Vannak, akik sze-
rint a lángnál megmelegedhetnek a fázó lelkek. Mások 
szerint azért kell gyertyát gyújtani, hogy az erre a napra 
kiszabadult lelkek visszataláljanak nyughelyükre.

Forrás: https://www.magyarkincsek.hu/
Fotók: Sevecsek Péter

A Kájoni miséről
Október 8-án templomunkban, Magyarok Nagyasszonya ünnepén

A Kájoni mise zenéjét és szövegét Kájoni János fe-
rences szerzetes gyűjtötte Erdélyben a XVII. század-
ban. Teljes gyűjteményét Kájoni-kódex és Cantionale 
Catholicum címen adta ki Csíksomlyón.
„Kájoni János híres orgonista, orgonakészítő, sokol-
dalú tehetséggel megáldott, de az egyházi zene te-
rületén különösen páratlan képzettséggel és művelt-
séggel rendelkező szerzetespap, muzsikus és tudós. 
Zenei dokumentumok buzgó gyűjtője, feljegyzője, 
maga is énekszerző és fordító… Ápolja a csírázó egy-
házi műzenét. Felfigyel a magyar, román, cigány nép-
zenére. Magyar világi dallamföljegyzései korszakos 
értékűek… Legjelentősebb két munkájának egyike a 
Kájoni-kódex néven ismert nagy zenei gyűjteménye… 
A másik a Cantionale Catholicum 1676-ból, mely a 
század legterjedelmesebb kotta nélküli katolikus 

énekeskönyve és a Kájoni által létesített csíksomlyói 
nyomda első kiadványai közé tartozik. Azóta több 
kiadást is megért. Legutóbb Domokos Pál Péter: „Édes 
hazámnak akartam szolgálni…” című munkájában az 
eredeti kiadás teljes 820 énekszövegével, kiegészítve 
a kutatás révén hozzájuk társítható dallamokkal, 
mintegy rekonstruált formában. Jelen válogatásunk 
elsősorban erre a kiadásra támaszkodik, ha nem is 
a tudományosság igényével, hiszen célunk ezúttal, 
hogy ezek az énekek ma, 300 év múltán ismét élővé 
váljanak.”
A mise dallamait népzenei hangzással szólaltatjuk 
meg, főleg vonósokkal, de esetenként népi furulyát, 
citerát, kobozt, tekerőt is felhasználunk.

OCSKAY RITA
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A Táborfalva Szabadidősport Egyesület tagjai számára 
az idei évben sem maradhatott el az iskolás és óvodás 
gyerekek Off Road autóztatása. Június 6-án, kicsit esős 
időben indultunk a 3. osztállyal a vadászházhoz, per-
sze, a környékbeli ,,dombok” meghódításával, majd 
utána az óvodás gyerekekkel jártuk be a környező 
erdei utakat . Kellemes és jó hangulattal zártuk a déle-
lőttöt, köszönjük a lehetőséget! Meséljenek a képek!

GAZSÓ ATTILA

Off Road az ovisokkal
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Immár hagyományosan, a Platthy József Bajtársi 
Egyesület kétnapos kirándulást szervezett. Úti célunk 
a Zempléni-hegységben lévő Erdőbénye volt, ahol a 
honvédségi Erdőfénye Kastélyban volt a szállásunk. 
Nagyon csodás helyen fekszik, kitűnő ellátással. A 
szállás elfoglalása után az Illés Pincébe mentünk 
borkóstolóra. Finomabbnál finomabb Tokaj-hegyaljai 
borokat kóstoltunk meg. A kitűnő vacsora után jól-
esett a pihenés.
Másnap a kiadós reggeli után  továbbindultunk Sze-
rencsre, ahol a Rákóczi-várat és az ott lévő kiállítást 
néztük meg.
Buszra szálltunk és indultunk tovább Mezőkövesdre. 
Itt egy finom ebéd elfogyasztása után a Matyó Mú-
zeumot látogattuk meg. Nagy élmény volt a szép 
viseletek, a népi hagyományok megismerése.
Haladtunk tovább Hatvan felé, ahol a Széchenyi Zsig-
mond Vadászati Múzeum csodás, hatalmas gyűjtemé-
nyét csodálhattuk meg.
Utunk lassan véget ért, elindultunk hazafelé.
Élménydús két napon voltunk túl, kicsit fáradtan, de 
sok-sok élménnyel, látnivalóval gazdagodva tértünk 
haza. 
Köszönet illeti a buszvezetőnket, aki nagy türelemmel 
volt irántunk.
Nagy segítség volt az   önkormányzati  pályázaton el-
nyert támogatás, hisz ezáltal csökkentek a költségek, 
tartalmas programokat  tudtunk szervezni. Köszönjük 
szépen.

ANTALNÉ PETŐ MÁRIA 
elnök

Köszönjük a fotókat Antalné Marikának!

Őszi kirándulás
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TÁBORFALVA KSE UTÁNPÓTLÁS Októberi eredmények
U13-as csapatunk októberben a Dunaharasztitól el-
szenvedett vereséget követően újabb három mérkő-
zést nyert meg.
2023. Október 07.
Táborfalva KSE - Felsőpakonyi KSE 7-0 ✅
Gólszerzőink:
Tóth Ádám ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽
Csuka Dominik ⚽
Derecskey Máté ⚽
2023. Október 14.
Táborfalva KSE - Dabas-Gyón FC 12-4 ✅
Gólszerzőink:
Tóth Ádám ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽
Barta Bálint ⚽ ⚽ ⚽
Csuka Dominik ⚽ ⚽
Sponga Vitéz ⚽ ⚽
2023. Október 28.
Újhartyáni VSE - Táborfalva KSE 2-3 ✅
Gólszerzőink:
Tóth Ádám ⚽ ⚽
Deák Máté ⚽
Az U15-ös lány csapatunk az első fordulóban megnyert 
két mérkőzése után októberben újabb négy meccsen 
van túl. Mind a négy meccset győzelemmel zártuk, így 
a bajnokság első helyén állunk 6 győzelemmel.
2023. Október 8.
2. forduló, Abony
Táborfalva KSE - Abonyi KID FC 2-0 ✅
Gólszerzőnk:
Jánosi Noémi ⚽ ⚽
Nőtincs SE - Táborfalva KSE 1-3 ✅
Gólszerzőink:
Selypes Zoja ⚽ ⚽

Jánosi Noémi ⚽
2023. Október 29.
3. forduló, Jászberény
Táborfalva KSE - Tehetség SE 5-2 ✅
Gólszerzőink:
Jánosi Noémi ⚽ ⚽ ⚽
Barta Vivien ⚽
Szabó Noémi ⚽
Gödi SE - Táborfalva KSE 0-2 ✅
Gólszerzőink:
Jánosi Noémi ⚽
Selypes Zoja ⚽
Az U15-ös fiú csapatunk októberben csak egy mér-
kőzést játszott, mert az időjárás miatt halasztásra ke-
rült több mérkőzés is.
Az egy lejátszott meccs nagyon rosszul sikerült, Al-
bertirsán szenvedtünk nagyarányú vereséget. Figyel-
metlenség és kapkodás jellemzi egyelőre a csapatot, 
itt nekünk az a célunk, hogy meccsben legyenek a 
nagyobb játékosaink, és az U13-as korosztályból ki-
egészítő játékosok plusz meccs rutint szerezzenek. 
Ez egyelőre nem működik megfelelően, de játékban 
nem vagyunk alárendelt szerepben, csak rengeteg 
olyan hibát követünk még el, amit ellenfeleink kö-
nyörtelenül kihasználnak.
2023. Október 2.
Albertirsa SE - Táborfalva KSE 10-4 ❎
Gólszerzőink:
Kállai Ádám ⚽ ⚽ ⚽
Farkas Albert ⚽
Hajrá Falva! 💙♥

JÁNOSI ZOLTÁN
utánpótlásedző

A közelmúltban egyesületünk és támogatónk a 
focicipobolt.hu jóvoltából a Táborfalvai  U15-ös 
lány csapatot leptük meg pár új adidas labdával és 
a kapust egy új Nike kesztyűvel. A lányok akik veret-
lenül vezetik a bajnokságot nagy örömmel fogadták 
az ajándékokat és azonnal  birtokba is vették őket 
és egy rögtönzött edzésbe vettek be minket.

Nagyon szuper este volt, és jó volt látni a sok mosoly-

gós lány focistát.

Hajrá csajok!

SZILÁGYI ANDRÁS

Dirner-Siland Futsal Club
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Látogasson el Táborfalva Nagyközség hivatalos Facebook oldalára:
https//www.facebook.com/taborfalva.kozseg

Bruttó 200.000 Ft. belépési bónusz! Komissiózókat és tar-
goncavezetőket keresünk Gyálra. Ingyenes targoncaveze-
tői képzés. (3 műszak 8 óra) Jogosítvány megszerzése után 
béremelés. Ingyenes céges buszok:  Albertirsa, Alsóné-
medi, Budapest, Bugyi, Cegléd, Ceglédbercel, Cibakháza, 
Dabas, Dánszentmiklós, Gomba, Gyál, Gyömrő, Hernád, 
Káva, Maglód, Martfű, Monor, Monorierdő, Nyáregyháza, 
Ócsa, Örkény, Pánd, Pilis, Rákócziújfalu, Sülysáp, Táborfal-
va, Újlengyel, Üllő, Vecsés, Taksony, Dunaújváros, Iváncsa, 
Inárcs, Ercsi,  Szolnok, Tiszaföldvár!      Érd: 06-70-779-4447

TÖBB MINT BIZTOSÍTÓ
Mi a szolgáltatást
házhoz visszük

Ügyeinek intézését bízza rám!
Módné Csaba Magdolna

2381 Táborfalva, Zrínyi u. 48.
0630-213-4408   0630-450-7911   0629-382-915

- életbiztosítás (kiegészítőkkel)
- időskori biztosítás
- nyugdíjbiztosítás (20% állami támogatással)
- lakásbiztosítás (40% kedvezmény az éves díjból)
- baleset biztosítás
- betegség biztosítás
- kárrendezés

MEGHÍVÓ
Szeretettel meghívunk minden érdeklődőt az idei év-
ben is megrendezésre kerülő adventi vásárra.

Időpont: 2023. december 13. 14 órai kezdés 

Helyszín: Cseperedő Bölcsőde (2381 Táborfalva, Kő-
rösi út 78-80.)

A vásáron kézműves termékeket lehet megvásárolni. A 
befolyt összeget a bölcsődés gyerekek játékkészletének 
bővítésére szeretnénk fordítani.

A vásáron finom süteményekkel, forró teával és vidám 
hangulattal várjuk az érdeklődőket.

CSEPEREDŐ BÖLCSŐDE DOLGOZÓI

Könyvtári hírek
Kedves Olvasók és Felhasználók!
Az alábbiak szerint várjuk Önöket a könyvtár nyitvatartási 
idejében:
hétfő: 10-18 óráig nyilvános könyvtári nap)
kedd: ZÁRVA
szerda: 12-16 óráig (iskolai könyvtári nap)
csütörtök: 10-18 óráig (nyilvános könyvtári nap)
péntek: 12-16 óráig (iskolai könyvtári nap)
A könyvtári munka és a szolgáltatások megfelelő színvo-
nalú biztosítása érdekében kérem a fenti nyitvatartási 
rend megtartását az alábbiak figyelembe vételével:
• iskolai könyvtári napokon csak az iskola tanulói, peda-
gógusai, dolgozói látogathatják a könyvtárat >> bejárat a 
csarnok felől;
• nyilvános könyvtári napokon a lakosság látogathatja a 
könyvtárat >> bejárat az Árpád utca felől.
A fenti nyitvatartási rend a tanév időszakára vonatkozik, 
tanítási szünetben a teljes nyitvatartási időben várjuk Ol-
vasóinkat, bejárat az Árpád utca felől.
Minden olvasót és felhasználót szeretettel várunk!
Új könyveinkhez kedvcsináló, ismertetések és vélemé-
nyek az alábbi elérhetőségeken találhatóak:

moly.hu: https://moly.hu/tagok/taborfalva_konyvtara/
polcok
honlapon: www.taborfalva-konyvtar.hu 
facebook: Táborfalva Nagyközségi és Iskolai Könyvtára
Remélem, MINDENKI talál kedvére valót! :-)

SINKA NIKOLETT
könyvtáros

Nagyközségi és Iskolai Könyvtár
Cím: 2381 Táborfalva, Iskola u. 7.
Telefon: +36 29 382-952
E-mail: konyvtar@taborfalva.hu
Honlap: https://www.taborfalva-konyvtar.hu
Online katalógus: http://0912.netlib.hu/katalogus/
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Sírkövek, síremlékek tisztítása
Gépi vizes mosás, tisztítás környezetkímélő vegyszer-
mentes technológiával! Régi síremlékei újra visszanyer-
hetik eredeti állapotukat, szeretteik emlékeinek méltó 
megőrzéséhez!
Gyorsan, hatékonyan, kíméletesen eltávolítjuk az évek 
alatt lerakódott port, koszt, mohát, penészféléket
Sírkő, műkő, beton, márvány, járdalap, viacolor, kerítés 
lábazat és minden betonfelület gépi tisztítása!

Általános mérettől eltérő síremlék, kripták
esetén az ár egyeztetése szükséges!

▪1-es síremlék 18.000 Ft
▪2-es síremlék 28.000 Ft

Hívjon bizalommal: Zám Zalán 0620 516 6390

Tisztítás nélkül Tisztított

Karácsonyi mézvásár
Akciós mézvásár a készlet erejéig, idei 
akácméz, repce, hárs és vegyes mézből.

Akác: 2500 Ft/ üveg
Repce: 1500 Ft/ üveg
Hárs: 2000 Ft/ üveg

Vegyes: 1500 Ft/ üveg

Pető István
2381 Táborfalva, Árpád út 47.

Telefon: 30-210-6537
Pető Gabriella: 30-304-71-60


